
Besvarelse af spørgsmål nr. 120 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. april 2005

Spørgsmål 120:
"I hvor høj grad forventer ministeren, at det vil spare ressourcer, hvis en 
læge ansat på et sygehus fremover kan videregive oplysninger om en pati-
ent uden vedkommendes samtykke? Hvilken dokumentation har ministeren 
i givet fald herfor?" 
 
Svar:
Det er ikke formålet med reglen om udskrivningsbreve i lovforslagets § 42, 
stk. 2, nr. 2, at spare ressourcer. Formålet er sikre en bedre sammenhæng 
mellem behandlingen på sygehuset og behandlingen hos den alment prak-
tise rende læge.

Såfremt regionsrådene vælger at benytte sig af lovforslagets adgang til 
videregivelse af udskrivningsbreve til patientens praktiserende læge uden 
patientens samtykke, vil det for den enkelte sundhedsperson kunne inde-
bære visse lettelser i forhold til gældende lovgivning, dels fordi sundheds-
personen ikke længere skal sørge for at indhente patientens samtykke til 
videregivelsen, dels fordi sundhedspersonen ikke efterfølgende skal jour-
nalføre det givne samtykke.

Da regionsrådene imidlertid samtidig med lovforslaget får pligt til at sikre, at 
patienterne gøres bekendt med muligheden for at frabede sig videregivel-
se, f.eks. ved at den enkelte patient informeres direkte af den involverede 
sundhedsperson, forventer jeg ikke samlet set, at forslaget vil indebære
ressourcebesparelser.
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